
احياگر غريب نوازىِ مشهد
تلاش مجدانه يك مرد براى ميزبانى از زائران پياده دغدغه ها و حمايت ها از يك پروژه  بزرگ در شهر مشهد

شــاید وقتــی بــا خــودش خلــوت می کنــد، از هیــچ کارش بــه انــدازه 
ــاده امــام رضــا(ع) داشــته اســت، گــرد  ــران پی ــرای زائ دســتاوردهایی کــه ب
ــاده  ــا در ج ــر گروه ه ــور دیگ ــش از حض ــیند. پی ــر خاطرش ننش ــت ب رضای

ــد... ــری بخواه ــتقبال از زائ ــتگاه اس ــه ایس ــل از اینک ــابور و قب نیش
٧ ٦ ٢

8 صفحه  

در جلسات هم اندیشی شهرآرامحله از 
ما برای خودمان بگویید

٤

میهمانی به 
صرف انتقاد!

گزارشى از مراسم روز جهانى پناهنده و نمايشگاه دستاوردها ى مهاجران

مراســم روز جهانی پناهنده بــا هماهنگی و مدیریــت اداره کل امور اتباع و 
مهاجرین خارجی خراسان رضوی و همکاری کمیساریای عالی سازمان ملل 
متحد در امور پناهندگان و مشــارکت جمعی از فعــالان فرهنگی و اجتماعی 

افغانستانی  مقیم مشهد ...

دورهمى، دور از وطن پاى ثابت در طرق!
با توجه به حاشیه هایی که برای پروژه  پارک جنگلی طرق رخ داده است و اعتراضاتی 
که به نحوه  اجرای پروژه اش می شــود، می خواهیم بدانیــم مردمی که این پروژه 
۸۸ هکتاری در نزدیکی محل سکونتشــان در حال اجراســت، چه نظری درباره 

آن دارند...

SHAHRARANEWS.IR   دريافت نسخه الكترونيك شهرآرامحله از
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محلات منطقــه ما :  عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شهرآرا

  جمعه هاى شاد

با توجه به حاشیه هایی 
که برای پروژه  پارک 
جنگلی طرق رخ داده 
عتراضاتی  است و ا
ی  جرا که به نحوه  ا
پروژه اش می شود، 
نیم  ا بد هیم  می خوا
مردمی که این پروژه ۸۸ هکتاری در نزدیکی محل 
سکونتشان در حال اجراست، چه نظری درباره آن 
دارند. راضی هستند یا منتقد؟ آیا دوست دارند که در 
همسایگی شان چنین بوستانی احداث شود یا خیر؟ و 
چه معضلات و مشکلاتی گریبانشان را گرفته است یا 

چه منافعی برایشان داشته است؟

 اطلاع رسانی بیشتر شود
امید غفاریان از ساکنان محله سیدی با اشاره به 
اشتغال زایی و فعالیت های عمرانی که در این پروژه 
انجام شده است، می گوید: به عنوان یک شهروند 
مشهدی از آقای ثابت ممنون هستم. ایشان با آمدن 
به زادگاهش و کارهایی که در اینجا انجام می دهد، 
باعث آبادانی اینجا شده است. او با خرج سرمایه اش 
در حاشیه شهر به محلات حاشیه  ارزش داده است 
و علاوه بر این باعث شده شهروندان به محله  ای که 
در آن زندگی می کنند، حس بهتری داشته باشند. این 

صحبت من را می شود در محلات مختلف مانند 
ایمان، صبا و ثامن به وضوح دید که مردم با آغاز این 
پروژه نگاه دیگری به محله  خود دارند.یکی از انتقاداتی 
که برخی از مردم از این پروژه مطرح می کنند، نبود 
اطلاع رسانی است. سهیل امیری، دانشجوی رشته  
معماری درباره این پروژه می گوید: اطلاعات زیادی 
از پروژه ندارم. ساخت وسازها را تنها از بیرون دیده ام.
دانشجوی رشته  عمران به حاشیه هایی که برای این 
پروژه پیش آمد، اشاره می کند و ادامه می دهد: خبر 
پلمب مجموعه ثابت، اهالی محله را نگران کرد اما 
با دیدن ادامه روند ساخت وساز خوش حال شدیم. 
چرا که اگر این پروژه هم شکست بخورد، بعید 
می دانم سرمایه گذاری دیگر جرئت کند در مشهد 
سرمایه گذاری کند.احمد،یکی از کارگران ساختمانی 
اهل محله سیدی درباره  این پروژه می گوید: ۳تن از 
دوستان به همراه برادرم در پارک جنگلی مشغول به کار 
شدند. آن ها از کارشان راضی هستند و مدام آقای ثابت 
را دعا می کنند.احمد به شایعاتی که درباره سرمایه گذار 
این پروژه وجود دارد، اشاره می کند و می افزاید: راجع به 
آقای ثابت شایعه های بسیاری را شنیده ام. مانند اینکه 
او می خواهد از خود یادگاری در مشهد بگذارد یا اینکه 
به مدیران شهری گفته است که یک منطقه محروم را به 
من بدهید تا آبادش کنم و ... . از خدا می خواهم به او 

خیر دهد که برای شهرش کار مفید انجام می دهد.

 دستاوردهایی که باقی می ماند
حسینی، عضو شورای معتمدان طرق هم این پروژه را 
باعث آبروی شهر می داند. او با حمایت از این پروژه 
می گوید: به عقیده  من این پروژه باعث آبروبخشی 
نه تنها به مشهد بلکه به تمام کشور است. حسینی 
با انتقاد از منتقدان این پروژه ادامه داد: برخی افراد 
معتقدند پروژه های توریستی که در مشهد انجام 
می شود، روی زائرانی که به مشهد می آیند، تأثیرگذار 
خواهد بود اما درواقع وجود نورانی بارگاه امام رضا(ع) 
را هرگز با هیچ پروژه  یا هیچ تفریحگاهی نمی توان 
مقایسه کرد. او به دستاوردهایی که این پروژه تاکنون 
برای مشهد داشته، اشاره می کند و اظهار می دارد:آقای 
ثابت تنها در زمینه  اقتصادی فعال نبوده اند و برای 
افزایش رفاه و فرهنگ شهروندان نیز اقدامات خوبی 
انجام داده اند که یکی از آن ها برطرف کردن بوی 
نامطبوعی بود که در ورودی شهر و در بخش هایی از 
خیابان صبا به مشام می رسید. آقای ثابت با احداث 
تصفیه خانه، مشکل فاضلاب و بوی نامطبوع را حل 
کردند. این سرمایه گذار ده ها میلیارد تومان در مشهد 
برای احداث مدرسه، فرهنگ سرا، کتابخانه و ... هزینه 
کرده است. این اقدامات نشان می دهد او که حالا 
در هشتمین دهه از عمر خودش است، به نیت سود 
شخصی این کارها را انجام نمی دهد.عضو شورای 
معتمدان طرق در انتها با تقاضا از ثابت می افزاید: تنها 

بــی بــود.  نشســت خو
شــما آمدیــد و برایمــان از 
خودمــان گفتیــد. از اینکه 
چــه شــهرآرامحله ای 
یــد و  ر ســت دا و را د
چــه  هیــد  ا می خو
ن  آ ر  د را  یــی  ها چیز
بنویســیم کــه شــما بخوانیــد. شــرحش در صفحــات 
ــد  ــرار ش ــه ق ــت. روزی ک ــده اس ــریه آم ــط نش وس
ــه  ــم ک ــان نمی کردی ــود، گم ــزار ش ــت برگ ــن نشس ای
قــرار اســت ایــن پیشــنهادهای خــوب از دل ایــن 
جلســات بیــرون بیایــد، امــا وقتــی کــه دور یــک میــز 
نشســتیم و شــما شــهرآرامحله خودتــان را نقــد کردید، 
حرف هایتــان شــنیدنی بــود. هرکــس از هــر محلــه ای 
کــه آمــده بــود، برایمــان عزیــز بــود؛ فرقــی نمی کــرد 
بــا لبــاس روحانیــت باشــد یــا نوجــوان ورزشــکار یــا 
زن خانــه دار. هرکدامتــان حرفــی بــرای گفتــن داشــتید 

کــه شــنیدنش برایمــان مغتنــم بــود. 
ی  ی تولید محتوا برا نی که هر هفته برا ، کسا ما
رامحله در حال تلاش هستیم، به  ۸ صفحه شهرآ
طب سخت  ل مخا ز د ه ا مد آ ی بر ن ها ین شنید ا
دل بسته ایم. این یعنی شما با ما همراهید و به آنچه 
برای شما تولید می شود، توجه دارید. اینکه توقع 
م  ر تما شد و د محله همه جا با را آ ید که شهر ر دا
اتفاقات کوچک و بزرگ محله تان همراهی تان کند، 
برایمان شیرین بود. اینکه می خواهید شهرآرامحله 
وارد مسائل خرد و کلان محل زندگی تان شود، نشان 
می دهد چقدر او را به خود نزدیک می دانید. گاهی 
ستید که ما پیگیر  ن را گفتید و خوا تتا هم مشکلا
آن ها باشیم و این دلمان را گرم می کرد که حضور ما 
را در زندگی خود مؤثر می دانید. حتی گاهی از ما 
دلخور بودید که چرا از کنار بعضی مسائلتان ساده 
گذشته ایم و این توقع نشان از رفاقتمان می داد. حتی 
یی که آخر جلسه مرا کنار کشید و  گلایه صمیمانه بانو
گفت که چرا از محله آن ها کسی را دعوت نکرده ایم، 

به دلمان نشست.
 این یعنی که شما می خواهید ما کنارتان باشیم و چه 
چیزی بیشتر از این حضور ما را خوش حال می کند؟ 
عکس یادگاری گرفتیم و بیشتر کسانی که آنجا بودند، 
خواستند که عکس را برایشان ارسال کنم و باز شادمان 
نمان می خواهند عکس نشست  ها شدیم که همرا
شهرآرامحله را گوشه خاطراتشان قاب بگیرند. کار کردن 
در محله این حسن را دارد که رفقای ما مردم محله اند و 

ما را از خودشان می دانند. 
ما هم به این بودن هایی که لطافت حضور مخاطبان 
را به جانمان تزریق می کند، دلخوشیم و می خواهیم 
نیم در کنار فعالیت های محله  که هرچه بیشتر بتوا
باشیم. گلایه ای که شاید بعضی محلات از ما دارند 
و بعضی در نشست مطرح کردند، این بود که چرا 
ییم یا فعالیت های مسجد  از محله شان کم می گو
ن را پوشش  ی فرهنگی محل سکونتشا ها د و نها
نمی دهیم؟ اما آنچه شاید دوستانمان ندانند، این 
است که برای تعداد معدود خبرنگارانی که در محله 
هستند، شاید مقدور نباشد که بتوانند لحظه به لحظه 
از اخبار محلات مختلف کسب اطلاع کنند. پوشش 
اخبار ۱۸ محله در منطقه ۷ که در دل هرکدامشان 
مساجد و مراکز فرهنگی فعال حضور دارند، نیاز به 
همیاری و همراهی کسانی دارد که ما را از خودشان 
می دانند و می خواهند فعالیت های هم محلی هایشان 
دیده شود. چه اتفاقی بهتر از این که مخاطبان ما 
یند چه درخواستی دارند؟ مشتاق  خودشان به ما بگو
شنیدن این درخواست ها هستیم تا باز هم شما را کنار 

خودمان ببینیم.

سیده نعیمه زینبی
دبیر  شهرآرا محله

می خواهیم 
بدانیم مردمی 
که این پروژه 
۸۸ هکتاری در 
نزدیکی محل 
سکونتشان 
در حال 
اجراست، چه 
نظری درباره 
آن دارند. 
راضی هستند 
یا منتقد؟

همراه با محله

دهمین دوره المپیاد 
ورزشی محلات

به قلم دوربین

حرف  اول

دغدغه ها و حمايت ها از يك پروژه  بزرگ در شهر مشهد

پاى ثابت در طرق!

زینبی

سعید جلائیان
خبرنگار شهرآرا محله

داغ  و  بلنــد  روزهــای 
رســید؛  راه  از  تابســتان 
روزهــای تعطیلــی مــدارس 
بیشــتری  فراغــت  کــه 
بــودن  هــم  بــا  بــرای 
فراغــت  ایــن  هســت. 
ــواده  ــای خان ــه اعض ــه هم ــه ک ــای جمع در عصره
ــی  ــود. فرصت ــتر می ش ــتند، بیش ــع هس ــم جم دور ه
بــرای خــوش بــودن در کنــار هــم. جمعه هــای شــاد 
ــر  ــه ه ــت جمع ــرار اس ــه ق ــت ک ــی اس از برنامه های

ــاکنان  ــا س ــود ت ــزار ش ــلام برگ ــتان س ــه در بوس هفت
منطقــه اوقاتــی را فــارغ از هیاهــوی کار و خمودگــی 

روز تعطیــل، کنــار هــم شــاد باشــند.
جمعه هــای  گفــت:  این بــاره  در  خجســته  ناصــر 
بــا  محــل  اهالــی  صمیمانــه  دورهمــی  شــاد 
و  بومــی  شــاد  مســابقات  بازی هــا،  برگــزاری 
ــگ  ــوزش فرهن ــی، آم ــای همگان ــی، ورزش ه محل
مهارتــی  و  اجتماعــی  نشســت های  شــهروندی، 
از  تابســتان  در  برنامــه هــر جمعــه  ایــن  اســت. 

ــود. ــزار می ش ــی ۲۰:۳۰ برگ ــاعت ۱۷:۳۰ ال س
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اولین پاتــوق محله ایمن 
بــه همــت شــهرداری 
منطقه در کتابخانه ایمان 
واقــع در محلــه ایمان با 
مشــارکت گروه هــای 
دوام ثامــن منطقه و اداره 
عــی  جتما ا - هنگی فر
شــهرداری به صورت پایلوت افتتاح شــد.کوروش 
باوندی، شــهردار منطقه در مراســم افتتــاح پاتوق 
ایمنــی اظهار داشــت: از اینکه اولیــن پاتوق ایمنی 
شهر مشهد در منطقه ما فعال شــد، بسیار خرسندم. 
همچنین شهرداری منطقه این آمادگی را دارد که خیلی 
زود مکان هایــی را به پاتوق ایمنــی اختصاص دهد. 
امیدواریم خیلی زود شــاهد افزایش این پاتوق ها در 

منطقه و شهر مشهد باشیم. 
باوندی بــا برشــمردن وظایف شــهرداری در قبال 
شهروندان گفت: علاوه بر مسئولیت هایی که بر عهده 
شهرداری اســت، مســائل مربوط به مباحث ایمنی 
و ســلامت شــهروندان نیز بر عهده  شهرداری است 
که اگر بخواهیم تعریف کاملی از ســلامت داشــته 
باشــیم، وجود بهداشــت و ایمنی در جامعه موجب 

آن خواهند شد. 

 مشارکت شورای اجتماعی با دوام ثامن
شهردار منطقه با اشــاره به نقش شوراهای اجتماعی 
محلات در ســلامت جامعه بیان داشــت: مشارکت 
شــهروندان هر محله می تواند به مدیران شهری برای 
برنامه ریزی و سیاســت گذاری کمک کند. با توجه به 

اینکه دغدغه اصلی شورای اجتماعی محلات ارتقای 
کیفیــت زندگی شــهروندان در آن محله محســوب 
می شــود و از طرفی گروه های دوام ثامن نیز مســائل 
مرتبط با ایمنی و بهداشــت محله را پیگیری می کنند، 
بــرای اینکه به یک جامعه ایمن و بهداشــتی دســت 
یابیم، باید با یکدیگر مشــارکت داشته باشند و با هم 
برنامه هایی را که در حوزه  ارتقای بهداشت، سلامت و 

ایمنی ساکنان محلات است، پیگیری کنند. 
باوندی در انتها با آرزوی تأثیر مثبت این مرکز در محله 
ایمان و منطقه افــزود: امیدواریم با برنامه ریزی هایی 
که مســئولان دوام ثامن انجام می دهنــد، این پاتوق 
مکانی برای آموزش اعضای دوام ثامن و شــهروندان 
شــود تا آموزش های مربوط به بهداشــت و ایمنی را 
فرابگیرند و در نهایت باعث دلبســتگی و علاقه مند ی 

شهروندان این محله به محل زندگی شان گردد.
محمد شیدایی، رئیس اداره پدافند غیرعامل شهرداری 
مشــهد نیز در جملاتی کوتاه با تمجیــد از عملکرد 
شهرداری منطقه و شــورای اجتماعی این محله بیان 
داشــت: آقای باوندی همواره همراه و پشتیبان ما در 
تمام حوزه های دوام ثامن بوده اند و در تمام برنامه ها 

از ما حمایت کرده اند.
شیدایی ادامه داد: همچنین باید از شوراهای اجتماعی 
این منطقه قدردانی کنم که همکاری و همراهی آن ها 
با گروه های دوام ثامن و به خصــوص تعاملی که بین 
شــورای اجتماعی محله ایمان با اعضای دوام ثامن 
شــکل گرفت، توانســتیم اولین پاتوق ایمنی شهر را 

به صورت پایلوت در محله ایمان افتتاح کنیم. 
مدیر پدافند غیرعامل شهرداری افزود: امیدواریم با 

فعالیت هایی که در این مکان انجام می شود، بتوانیم 
در کنار یکدیگر محله ایمان را ایمن کنیم. 

 قرار اعضای دوام در روز چهارشنبه
در ادامه این جلســه حبیب، رابط دوام ثامن منطقه به 
بیان توضیحاتی درباره فعالیت این پاتوق پرداخت و 
بیان داشت: فعالیت ما در این مکان به صورت هفتگی 
و در روزهای چهارشنبه از ساعت ۱۶ الی ۱۹ خواهد 
بود. در این روز تمام اعضــای دوام ثامن در کتابخانه 

محله ایمان گرد هم می آیند.
تشکیل کلاس های آموزش مدیریت بحران و آموزش 
مباحث شهروندی به اعضای دوام ثامن و شهروندان، 

بر عهده سرگروه ها خواهد بود.
حبیب به تأثیر این مــکان بر فعالیت های اعضای دوام 
اشــاره کرد و افزود: وجود این مکان باعث انســجام 
اعضای دوام در این منطقه می شود. ما گروه هایی هستیم 
که باید در لحظه بحران یکدیگر را ســریع پیدا کنیم تا 
بتوانیم به امدادرســانی بپردازیم. این اولین پاتوق در 
شهر مشــهد اســت و امیدواریم در محلات دیگر هم 

چنین پاتوق هایی داشته باشیم.
علی آبادی، دبیر جامعه سیاست گذاری جامعه ایمن 
مشهد نیز در انتهای این مراسم گفت: ما در چند شاخه 
در حال فعالیت هستیم؛ دوام ثامن، مدیریت بحران، 
جامعه ایمن و پدافند غیرعامل که تمام این موضوعات 
را در اینجا می توانیم در قالب یک مجموعه آموزشــی 
جمع کنیم و شــهروندان را برای مقابله با سیل، زلزله 
و حوادثی کــه در طی روز ممکن اســت با آن مواجه 

شوند، آماده کنیم.

خواسته  اهالی طرق از آقای ثابت این است که نام این پارک را 
تغییر ندهند و نام طرق کماکان روی این مجموعه باقی بماند.

 نگرانی های موجود
با وجود موافقان فراوان این پروژه، افرادی هم هستند که 
نگرانی هایی را مطرح می کنند. محمدی از افرادی است 
که البته با تمجید از سرمایه گذاری حسین ثابت در مشهد 
می گوید: پروژه های آقای ثابت در مشهد نتایج مثبت فراوانی 
برای شهر ما دارد. اینکه در حاشیه شهر کسی سرمایه گذاری 
کند، کار پسندیده  و نیکویی است که باید از آن حمایت کرد 
اما در این پروژه یک سری نکات رعایت نمی شود. مانند قطع 
درختان، نرده کشی و محدود کردن استفاده شهروندان از فضای 
جنگل، پوشانده شدن تنه بسیاری از  درختان با خاک هایی که 
از استخراج به جای مانده، رسیدگی نکردن به سرویس های 
بهداشتی و رعایت نکردن نکات ایمنی که روز جمعه باعث 
سقوط یک جرثقیل شد. این دغدغه تنها برای او نیست. اهالی 
شهرک ابوذر و کسانی که روزانه از این بوستان برای ورزش 
استفاده می کنند، از بسته بودن سرویس های بهداشتی و تخلیه 
نخاله ها پای درختان و بستن شیر آب خوری ها و ممنوعیت تردد 
ناراحت هستند. این ها مسائلی است که باید به دقت بررسی 
شود تا فهمید چقدر از آن مسائل مطابق با واقعیت موجود 
است؛ اما آنچه از گفت وگو یمان با شهروندان حاصل می شود، 
به نظر می رسد بیشتر آن ها موافق این پروژه هستند و آن را باعث 

رونق بخشی به شهر و محله خود می دانند.

بخشنده
خبرنگار شهرآرا محله

ثبت نام دهمین المپیاد ورزشی محلات مشهد با شعار «من مشــهد را دوست دارم» در 
رشته های فوتبال، فوتسال، والیبال و بسکتبال به همت معاونت فرهنگی شهرداری مشهد در 
۲ بخش آقایان و بانوان آغاز شد.زمان ثبت نام در رشته های فوتبال، فوتسال و والیبال ۵ تیرماه 
و بسکتبال ۱۷ تیرماه در اداره فرهنگی-اجتماعی شهرداری منطقه واقع در بولوار جمهوری 

اسلامی، نبش چهارراه پروین اعتصامی می باشد. علاقه مندان به شرکت در این مسابقات 
به صورت انفرادی و یا تیمی با همراه داشتن ۲ قطعه عکس و کپی کارت ملی می توانند بدون 
پرداخت هرگونه هزینه  در این رقابت ها که در ســالن های ورزشــی شهید نامی، شهدای 

گوهرشاد و مجموعه ورزشی ثامن الائمه طرق برگزار می شود، شرکت کنند.

اولين پاتوق ايمنى محله ايمان شكل گرفت
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

٨ سال کنارتان هستیم

 روزنامه در بوستان!
محمــد درودی کــه به عنــوان مربی پرورشــی خــلاق در 
شــهرآرامحله معرفی شــده و امام جماعت و فعال فرهنگی 
مســجد امام حســن مجتبی(ع) محله پروین است، نیز در 
این نشســت گفت: مردم از روزنامه خوانی فاصله گرفته اند؛ 
به خصوص از زمانی کــه فضای مجازی گریبان همه را گرفته 
اســت. شــهرآرامترو یکی از کارهای خوبی است که انجام 
شده و مردم را با نشریه کاغذی آشتی می دهد. در همین راستا 
می توانیم زمانی که مردم برای تفریح به بوســتان ها می آیند و 
ســاعتی را  با خانواده در آنجا هستند، یک مکان برای ایستگاه 
روزنامه خوانی داشــته باشــیم. مردم از این طرح اســتقبال 
می کنند؛ به خصوص وقتی که می بینند عکس هم محلی شان 
روی جلد چاپ شــده است، بیشــتر رغبت می کنند. گاهی 
بعضی از اماکن یا مساجد کارهای ابتکاری می کنند که باید 
آن ها را شناســایی کنیم. گاهی اگر نقدی به انفعال سازمانی 
داریم، می توانیم الگوهای فعال معرفی کنیم تا از آن سرمشق 
بگیرند. پس شــهرآرامحله می تواند برای دیگران الگوســاز 

هم  باشد.

 شهرآرا تابلو اعلانات شود
مرتضی فدائی، امام جماعت مسجد نیز گفت: شهرآرامحله 
توانســته اســت تابلو اعلانــات خوبی برای محله باشــد. 
نمی توانیم بگوییم صددرصد ولــی در مجموع خوب عمل 

کرده اســت. اگر در محله روزنامه را به تابلو نیازمندی تبدیل 
کنیم، چه می شود؟ اگر به کار یا کارگر نیاز داریم در اینجا درج 
شود ، همچنین کارهای تولیدی مسجد خودمان که قریب به 
۱۶ خانوار در آن فعالیت می کنند. خانم تولیدکننده می داند که 
اگر در شــهرآرا معرفی شود، می تواند محصولش را بفروشد. 
کلاس های تابســتانی هم همین طور. خیلــی از افراد اطلاع 
ندارند که کجا کلاس هســت. اگر مســاجد و مغازه دارهای 
فعال نیازمندی هایشان را اعلام کنند، مراجعه مردم به روزنامه 

بیشتر می شود.
نوآوران، دبیر پیشگیری از جرم منطقه ۷ نیز در ادامه این نشست 
عنوان کرد: متأسفانه شوراهای اجتماعی این منطقه که بیشترین 
تعداد محلات را دارد، فعالیت خوبی ندارند تاشهرآرا بخواهد 
از آن خبر تهیه کند. اگر شــورا جایگاه خــودش را پیدا کند، 
می تواند خبرهای خوبی را انتقال دهد. من ندیدم که روزنامه 
شهرآرا از معضلات و مشکلات محله چیزی بگوید. گاهی ما 
معضلات اجتماعی داریم که باید به آن پرداخته شود؛ مثلا کافه 
سنتی ها را جمع آوری کردیم یا  زنان بی سرپرست را به کارگیری 

کردیم اما جایی درج نشد.

 درخواست پیگیری از شهرآرا
مجید حبیب، نماینده تشکل های مردمی محله المهدی هم 
۲ پیشنهاد با انگیزه بهبود کارکرد شــهرآرامحله ارائه کرد: ما 
توقعمان از شهرآرامحله این است که اخبارش در قالب محله 

قرار بگیرد. بهتر است بیشتر درخواست ها و مشکلات مردمی 
منعکس شــود. با این ســتون ریز و کوچک زردرنگ «حرف 
مردم» با فونت کوچک، رغبتی برای ارائه درخواســتم ندارم. 
خواست مردم از شهرآرا پیگیری کارهاست. همچنین انعکاس 
فعالیت های سمن ها و تشــکل های محلی در شهرآرامحله 
کم رنگ است. شــهرآرامحله باید تریبون این تشکل ها باشد 
که برنامه هایشــان را اطلاع رســانی کنند. اگر این گونه شود، 
مخاطب های آن مجموعه ها مخاطب شهرآرامحله می شوند 
و در کنار آن استقبال خواننده ها از شهرآرامحله بیشتر می شود.
قاســم فتحی که یکی از ســوژه های شــهرآرامحله در قالب 
گزارشی با عنوان مجسمه ساز رب فروش بود نیز ضمن تقدیر 
از عوامل روزنامه گفت: از کسانی که می گردند و سوژه هایشان 

را از طبقه محروم جامعه انتخاب می کنند، تشکر می کنم.

 شهرآرا صدای ماست
سیدعلی حســینی از اهالی شهرک طرق و اســتاد دانشگاه 
رضوی نیز در نشست هم اندیشی «ما و محله ما» گفت: یکی 
از مسائلی که پیش از این انجام می شد، محله گردی با مسئولان 
بود که محله  را به صورت کاوشگرانه بررسی و مشکلات آن را 
یادداشت می کردند و مطالبه گری تا حصول نتیجه ادامه داشت. 

جاده محمد آباد از این موارد بود.
او دربــاره تأثیر معرفی شــخصیت های محلــی هر منطقه 
در شــهرآرامحله هــم افزود: افرادی هســتند کــه موفقیتی 

داشــته اند یــا کاری کرده اند. معرفــی این افــراد می تواند 
روحیــه مــردم را به ســمت کارهــای مثبت هدایــت کند.
 آخرین مسئله ای که حســینی درخواســت پیگیری آن را از 
شهرآرامحله داشت، توسعه فضاهای آموزشی در منطقه بود. 
وی گفت: ما به عنوان شهروندان فعال منطقه، شهرآرامحله را 
جایی می دانیم که صدای ما در آن شنیده می شود. حرف های 
دلمان را می زنیم و پیگیری می شود. دوست دارم اینجا یک بار 
دیگر بگویم کلاس های چهل نفره در مناطق پیرامونی و فضای 
نامناسب آموزشی می تواند مشکلات این مناطق را چندبرابر 
کند. اگر امروز بیــش از ۶۰۰ دانش آموز مهاجر داریم و هیچ 
فضایی برای آن ها تهیه نشده است، از کوتاهی مسئولان است 

که ما باید مطالبه گری کنیم.

یع خوب نیست  توز
وحید اکبرپــور که طی ۵ ســال اخیر نشــریه طریــق را در 
طرق با همراهی دوســتانش بــه راه انداخته اســت، از دیگر 
شــرکت کنندگان در بحــث بــود. او گفت: شــهرآرامحله 
گفت وگوی افرادی را که هیچ کس آن ها را نمی شناسد، چاپ 

می کند. کسانی که مثمرثمر هستند ولی دیده نشده اند.
اکبرپور افزود: در طرح قبلی محلات تعداد اخبار کم بود اما 
در گرید جدید تعدادش بیشتر شده است. ستون حرف مردم 
هم اضافه شــده که اگر همراه با پیگیری باشد، خیلی خوب 
است. همیشه یک یا دو خبر در روزنامه مربوط به طرق است 

سـاعاتى  كـه  هسـتيم  دوسـتانى  كنـار  «در 
از يـك بعدازظهـر گـرم در آخريـن روزهـاى 
خـرداد ميهمـان مـا بودنـد تـا شـهرآرا را نقـد 
كنيـم و نقـاط ضعـف و قوتمان را بشناسـيم تا 

در آينـده بهتـر در خدمتشـان باشـيم».
سـليمان نورى،  رضـا  آغازيـن  جملـه  ايـن 

سـردبير شـهرآرامحله اسـت كـه به منطقـه 
باونـدى، شـهردار منطقـه و ناصر خجسـته، معاون فرهنگـى منطقه و با 
همراهى مخاطبان خوبمان از «شـهرآرا» و البته «شـهرآرامحله» بيشـتر 
بشـنويم. «شـهرآرامحله» اى كـه خـودش را جزئـى از مـردم مى دانـد، 
اين بـار ميزبـان اسـت. مخاطبـان بـا دعـوت مـا آمده اند تـا اين بـار از ما 
بـه خودمـان بگوينـد. از اينكـه چقـدر از عملكرد مـان رضايـت دارنـد و 

در جلسات هم اندیشی شهرآرامحله از ما برای خودمان می گویید

ميهمانى به صرف انتقاد!
گـل دفتــــر

سیده نعیمه زینبی

ید؟  چه انتظاری دار
روزنامه شهرآرا ده ساله شد. معمول است که تولد را جشن بگیرند اما این بار به جای سور و سات جشن، بساط نقد برپاست. 
سردبیر شهرآرامحله در این باره گفت: ما در ده سالگی، سلسله نشست هایی را برگزار کردیم تا مخاطبان به ما بگویند که چه 
انتظاراتی از شــهرآرا دارند؟ چه ضمائمی باید اضافه یا کم شود؟ باید در چه حوزه هایی ورود پیدا کنیم تا مثمرثمر باشد؟ و 
ماجراهایی از این دســت که به ما کمک می کند نشریه ای را چاپ کنیم که مردم بیشتر دوست داشته باشند. ما مسائلی را که 

مطرح می کنید، پیگیر خواهیم بود.

 از انتقاد استقبال می کنیم
ــن روزنامــه  ــدوارم ای ــا تبریــک ده ســالگی روزنامــه شــهرآرا گفــت: امی ــدی، شــهردار منطقــه هــم ب کــورش باون
ــد.  ــد، برس ــهروندان می خواهن ــه ش ــی ک ــه آن کمال ــر ب ــه زودت ــد و هرچ ــه بده ــودش را ادام ــل خ ــیر تکام مس
ــه  ــد ک ــعی می کن ــش س ــوب وظایف ــت و در چهارچ ــئولان اس ــا مس ــهروندان ب ــاط ش ــه ارتب ــهرآرا نقط ــه ش روزنام
یه،  دوطرفــه نقطــه نظــرات را بــه مــردم و مســئولان منتقــل کنــد. نقطــه عطــف ایــن روزنامــه در ایــن ارتبــاط دوســو

ــت. ــهرآرامحله اس ش
 کسانی که در هر منطقه ساکن هستند، با این ضمیمه مخاطب روزنامه شهرآرا و خبرنگارانش قرار می گیرند و مسائل خود 
را مطرح می کنند  یا به گذشته برمی گردند.خاطراتی را که نسل گذشــته بیان می کنند و نسل جدید با آن آشنا نیست، اینجا 
می خوانیم. شهرآرامحله فرصت خوبی است تا با گذشــته مان پیوند برقرار کنیم و به آنچه بودیم و هستیم، بیشتر از گذشته 
افتخار کنیم. ما در مجموعه شهرداری خودمان را جدا از شــهرآرا نمی دانیم و اگر گاهی انتقادی می کنیم، به منزله ضعف 

نیست، بلکه برای رفع مشکل است تا رضایتمندی میان شهروندان بیشتر شود. 
از همه  انتقاداتی که از مجموعه شهرداری صورت می گیرد، چه از طریق رسانه و چه از طریق مردم، استقبال می کنیم تا با کمک 
همه مجموعه هایی که می خواهند همراه مدیریت شهری باشند، خدمات مناسب تری به مردم ارائه کنیم تا در نهایت ارتقای 
زندگی و به ویژه محیط زندگی شهروندان را فراهم کنیم. ما از انتقاد استقبال می کنیم تا با کمک یکدیگر مشکلات را رفع کنیم.

 جایی برای دیده نشدگان!
ناصر خجسته، معاون فرهنگی منطقه نیز در ادامه این نشست از ضمائم شهرآرا یاد کرد و گفت: ما از نزدیک شاهد هستیم 
که خبرنگاران شــهرآرامحله چه تلاش هایی می کنند تا اخبار و گزارش های منطقه به موقع به دست مخاطب برسد. ما در 
مشهد روزنامه ای نداریم که این قدر ضمائم داشته باشد. ضمائمی که در دوره جدید اضافه شد، هم هزینه دارد و هم انرژی 

صرف آن می شود تا روزنامه خواندنی تر شود.
وی که سابقه حضور چندین ساله در معاونت فرهنگی شهرداری را دارد، از خاطره نحوه هفتگی شدن شهرآرامحله گفت و 
افزود: زمانی که قرار بود شهرآرامحله هفتگی شود، با خودم می گفتم آیا امکانش هست که ۸ صفحه روزنامه را  با یک منطقه 
پر کرد و آیا این قدر خبر در یک منطقه هســت که بخواهد به مردم برسد؟ اما الان به جایی رسیده ایم که می بینیم اطلاعات 

بیش از این ۸ صفحه است و گاهی نمی شود همه آن اخبار چاپ شود.
خجسته سپس با اشــاره به نقش شهرآرامحله در شناســاندن چهره های محلی عنوان کرد: بیشــتر چهره هایی  را که اینجا 
می بینیم، قبل از این در شهرآرامحله دیده ایم. وقتی که عکس یک نوجوان یا جوانی را که مقام کسب کرده و در جای دیگری 
دیده نمی شود، در شهرآرامحله می بینیم لذت می بریم. این حُسن شهرآراست. البته انتقاداتی هم هست. شما فکر نکنید 
این روزنامه برای شهرداری اســت و هرچه ما بخواهیم، در آن منعکس می شود. گاهی ما مطالبی را پیگیر هستیم که چاپ 
نمی شود و البته می دانیم که بیشتر ســعی می کنند مطالبی را درج کنند که جنبه مردمی دارد و سوژه های خاص را به سختی 

پیدا می کنند و از این بابت از همه همکارانم در حوزه شهرآرامحله منطقه ۷ تشکر می کنم.
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در ســوم خرداد ۱۳۸۸ شهرآرا از هفته نامه به روزنامه تبدیل شد تا امسال ده سالگی خود را 
جشن بگیرد. البته همراه شدن سوم خرداد با ایام شهادت علوی برنامه های شهرآرا را برای 
این میلاد به تأخیر انداخت تا برنامه گرامیداشت ده سالگی شهرآرا در ۲۳خرداد برگزار شود. 
برنامه ای که البته ضمیمه ای سیزده گانه به نام «ما و محله ما» داشت که به نقد و بررسی مجموعه 

نشریات مؤسسه شهرآرا خاصه شهرآرامحله توسط مخاطبان آن در مناطق مختلف شهری 
اختصاص داشت. نشستی که نوبت منطقه ما برای اجرای آن با سیصدوسی وهشتمین شماره 
شهرآرامحله منطقه ۷ هم زمان شد تا در خدمت مخاطبان باشیم. نشریه شهرآرامحله که به 

صورت هفتگی چاپ می شود، از سال ۹۰ همراه با روزنامه است. 

ولی موضوع ناراحت کننده این اســت کــه توزیع در منطقه 
صفر اســت. وقتی مطلبی از ما در روزنامه چاپ می شود، 
نمی توانیــم آن را در طــرق تهیــه کنیم. اگر این نشــریه در 
پرمارکت ها یا جاهایی که رفت وآمد مردم بیشتر است،  سو
توزیع شود، با اســتقبال بیشتری روبه رو می شود. ما ۴۰۰۰ 
پرها توزیع می کنیم و هیچ  نسخه نشریه طریق را به وسیله سو
نسخه ای برگشت نمی خورد.وی ادامه داد: شهرآرا در بعضی 
حوزه ها وارد نمی شــود. مثلا در موضــوع قول نامه ای بودن 
خانه های طرق ورود نکرد. گاهی هــم محله ها را خوب تر 
از آنچه که هست، جلوه می دهد. شــهرآرامحله باید پیگیر 
مشکلات باشد، مطالبه گری کند و آن را به سرانجام برساند. 
موضوع درج نام عکاسان محلی هم هست. چه خوب است 

که اسم کسانی که عکس می فرستند هم درج شود.

 خبرنگار افتخاری داشته باشیم
بت به سبزعلی که رســید، درباره ضمائم روزنامه گفت:  نو
امکانات شهری در مناطق کم برخوردار یکسان تقسیم نشده 
اســت. انتظار داریم روزنامه به این مسائل بپردازد. پیشنهاد 
می دهم در هر منطقه خبرنگار افتخاری داشــته باشــیم که 
با شــهرآرا همکاری کند تا از طریق آن خبرنــگار اتفاقات 
و مســائل منطقه بازگو شــود. بحث دیگــر، توزیع روزنامه 
است که مساجد به عنوان پایگاه هایی که مردم به آن مراجعه 
بی اســت که نباید در گســترش فرهنگ  می کنند، جای خو

روزنامه خوانی و توزیع از آن غافل شــد. غلامی، از اعضای 
فعال محله ایمان، نیز گفت: شهرآرامحله به وظایف خودش 
عمل نکرده است و کاستی هایی دارد. چون باید فعالیت ها و 
همچنین مشــکلات منطقه به گوش مسئولان شهری برسد. 
چه بهتر که روزنامه پل ارتباطی باشد که مسائل و مشکلات 

یند. را شفاف به مسئولان بگو
ســلامی، از هنرمندان محلــه پروین، نیز بــه اهمیت هنر 
موســیقی محلــی در بیــن مردم خراســان پرداخــت و از 
شهرآرامحله خواست که در این زمینه فعال باشد. او همچنین 
خواســت هنرمندانی که در این زمینه فراموش شــده اند، از 

طریق شهرآرامحله به مردم معرفی شوند.

 هیئت ها را تبلیغ کنید
حامد رحمانی، شــاعر جوان طرقی، به مســئله خبرنگاران 
افتخاری محلات اشــاره کــرد و گفت: مــا می خواهیم که 
بیشتر به کودکان و نوجوانان توجه شــود. نکته مثبت شهرآرا 
این است که افراد ســاکن محله رغبت بیشــتری به خواندن 
روزنامه محل خودشان دارند. شاید بیشتر افراد محله روزنامه 
را بخوانند، چون یا به خودشــان ربط دارد یا به محله شان. در 
روزنامه های کثیرالانتشار این طور نیست؛ مطالب کلی است 

و مصداق های عینی در محلات ندارد.
جمال مقدم، کارشناس ارشد حوزه و مداح هم گفت: خود این 
جلسه که برگزار شده، بسیار عالی است. شهرآرامحله شوق خاصی 

دارد. از گزارش های این مجله بازخورد می گیریم اما متأسفانه رنگ 
مذهب در محله کم رنگ است. مسجدها و هیئت ها خیلی طرح 
نمی شوند. تعداد هیئت ها و جلسات این محله خیلی بیشتر از 

محلات دیگر است ولی تبلیغات آن کم است.

 در کتابخانه شهرآرا داشته باشیم
موضوع توزیع که از نکات مطرح شــده بیشتر مخاطبان بود، 
از سوی باغستانی نیز مطرح شد. وی گفت: روزنامه ای که به 

دستم می رسد، برخی اوقات شهرآرامحله را ندارد.
متحــدی، مســئول کتابخانه شــهید مطهری، نیــز گفت: 
شــهرآرامحله می تواند ظرفیت خیلی خوبی برای شناساندن 
مراکز فرهنگی هر محله باشد. حدود ۹۰درصد اخباری که از 
کتابخانه ارسال می شود، در نشریه  انعکاس داده شده است. من 
پیشنهاد می کنم که ستونی را هم برای مراکز فرهنگی این محله 
اختصاص بدهند. ما کلاس خوش نویســی و هنری و نشست 
داریم. انعکاس این اخبار برای بالابردن ظرفیت کتاب خوانی 
هم می تواند مؤثر باشــد. اگر یک نسخه شــهرآرا به کتابخانه 
ارسال شود، در بخش مطالعه نشریات قرار داده خواهد شد. ما 
از صبح تا شب در کتابخانه هستیم و والدینی که همراه کودکان 
به آنجا می آیند، می توانند مطبوعات را مطالعه کنند. سیدزاده، 
کارشناس آموزش مرکز بهداشت شماره ۵ مشهد، نیز پیشنهاد 
معارفه اعضای کانون ســلامت محلات را داد. وی همچنین 

خواستار برگزاری مسابقه در نشریه برای جذب مخاطب شد.

 به مهاجران هم فرصت بدهیم
جلائیان، فعال فرهنگی مرکز تحقیقات جهاد کشاورزی، نیز 
ضمن اشــاره به فعالیت هایی که در محل زندگی اش داشته، 
به نقش شهرآرامحله برای گســترش اشتغال خانگی که به راه 
انداخته بود، اشاره کرد و گفت: شهرآرا فقط انعکاس ندهد و 
پیگیر مشکلات باشد تا فعالیت های نوپا حمایت شوند.امید 
منیژه، از قهرمان های ورزشی محله، هم حرف ها و گلایه های 

خودش را داشت. 
او از اهمیت ندادن به ورزش باســتانی گفــت و ادامه داد: در 
منطقه به این وســعت، یک زورخانه نداریم و در مراسمات از 

ورزش باستانی استفاده نمی شود.
عبداللهــی، از مهاجران محله، که در خیریه سیدالشــهدا به 
امور مهاجران در سرتاســر شهر رسیدگی می کند هم در ابتدا 
مختصری از کارهای خیر مؤسسه گفت و از اینکه این نشست 
از معدود مواردی اســت که برای مهاجران هم فرصتی برای 
گفت وگو فراهم شده، تشکر کرد. میرزاده، دیگر عضو جامعه 
مهاجــر نیز نظرات خود را که بیشــتر با نحوه چاپ نشــریه و 

ویراستاری آن مرتبط بود، بیان کرد.
یوســف زاده، آخرین نفری بود که در این نشست به نمایندگی 
از اهالی منطقه ۷ صحبت کرد. وی گفت: راهکارهایی برای 
تنش های زندگی امروز داشــته باشــید. درخواست دارم که 
جلســات دوام ثامن و موضوعاتی که آموزش داده می شود در 

روزنامه درج شود.

7سـردبير شـهرآرامحله اسـت كـه به منطقـه 7سـردبير شـهرآرامحله اسـت كـه به منطقـه 7 آمـده تا در كنـار كورش 
باونـدى، شـهردار منطقـه و ناصر خجسـته، معاون فرهنگـى منطقه و با 
همراهى مخاطبان خوبمان از «شـهرآرا» و البته «شـهرآرامحله» بيشـتر 
بشـنويم. «شـهرآرامحله» اى كـه خـودش را جزئـى از مـردم مى دانـد، 
اين بـار ميزبـان اسـت. مخاطبـان بـا دعـوت مـا آمده اند تـا اين بـار از ما 
بـه خودمـان بگوينـد. از اينكـه چقـدر از عملكرد مـان رضايـت دارنـد و 

كـدام توقعاتشـان بـرآورده نشـده اسـت. هرچـه نباشـد، آن هـا انگيـزه 
تپـش قلـب مجموعه اى هسـتند كه به اميدشـان تـلاش مى كند. نبض 
بـودن مـا بـه حضور مسـتمر كسـانى مى زند كـه مطالـب را مى خوانند، 
گاهـى دوسـت دارنـد و گاهـى نقـد مى كنند؛ امـا همين نفس بـودن و 
حضورشـان دلگرمى مـان اسـت. اين گـزارش با حذف تشـكرات و اظهار 
لطـف خواننـدگان، خلاصه اى اسـت از آنچـه گفتيم و از آنچه شـنيديم.

در جلسات هم اندیشی شهرآرامحله از ما برای خودمان می گویید

ميهمانى به صرف انتقاد!
 طرح شهروندخبرنگار در دست بررسی!

پس از شــنیدن صحبت های افراد حاضر در نشســت، دوباره تریبون در اختیار سردبیر شــهرآرامحله قرار گرفت تا درباره 
مسائل مرتبط با حوزه فعالیتش توضیحاتی ارائه کند. سلیمان نوری درباره توزیع روزنامه گفت: ما قراردادی با اداره شورای 
اجتماعی محلات شهرداری داریم که با توجه به تغییرات در حال انجام در شورای اجتماعی محلات دست نگه داشته ایم 
تا فهرســت اعضای جدید از سوی این اداره در اختیار ما قرار داده شود. در بحث کلیت توزیع، واقعیت این است که از نظر 
قانونی نشــریات باید در باجه ها توزیع شود و ما در بیشتر مناطق شهر حتی مناطق برخوردار مانند مناطق ۹، ۱۰ و ۱۱ نیز به 
دلیل کمبود باجه مطبوعات با این مشــکل مواجه هستیم. این مسئله را به هیئت مدیره منتقل می کنیم تا شاید بتوان گامی در 
جهت رفع این مسئله برداشــت.وی همچنین درباره گرید جدید شهرآرامحله گفت: در طرح جدید نشریه، ۳ قسمت را به 
مردم محله اختصاص داده ایم. یادداشت صفحه۲ و مردمک صفحه۸ و ستون حرف مردم همین صفحه باید به کمک شما 
عزیزان تکمیل شود. در صفحه ۳ فضایی را برای گفت وگو با مدیران منطقه گذاشتیم. صفحه ۶ به تشکل ها، افراد و اماکن برتر 
هر منطقه اختصاص دارد. ما افراد قابلی در مناطق مختلف داریم که از این کانال معرفی می شوند. می خواهیم الگوسازی 
کنیم تا افراد ســاکن هر منطقه به مناطق دیگر غبطه نخورند و خودبه خود محله  برایشــان مهم شــود. منطقه ۷ مهاجرپذیر 
اســت و باید پیوند بین  ساکنان آن را مستحکم تر کرد که معرفی انســان های نمونه منطقه یکی از راه هایش است. همچنین 
۳ خبر ۱۵۰کلمه ای در صفحه ۷ در نظر گرفته ایم که انتظار داریم دوســتانمان در مناطق آن را پر کنند.سلیمان نوری درباره 
توزیع روزنامه در کتابخانه ها و شورای اجتماعی محلات نیز عنوان کرد: ما قبلا روزنامه را برای کتابخانه به صورت رایگان 
می فرستادیم که با پیشــنهاد تفاهم نامه مدیر کتابخانه ها تا انعقاد آن قطع شد. همچنین اعضای شورای اجتماعی در حال 

تغییر هستند و ما اکنون تنها پوشش جلسات را داریم.
سردبیر شهرآرامحله درباره طرح شــهروندخبرنگار نیز گفت: ما طرحی را در آینده نزدیک به اجرا خواهیم گذاشت که بحث 
شهروندخبرنگار اســت تا دیگران هر خبری دارند، در اختیار ما قرار بدهند تا همه مناطق و محلات پوشش داده شود. الان ۲ 
نفر در منطقه ۳ روز را درگیر بستن شــهرآرامحله و ۳ روز دیگر هفته هم درگیر گرفتن گزارش ها و جمع آوری مطالب هستند و 
فرصت ندارند به تمام اتفاقات منطقه در طول هفته اشراف داشته باشــند. اگر شهروندخبرنگار داشته باشیم، می شود انتظار 

داشت که اخبار همه محلات پوشش داده شود.
وی همچنین افزود: پارسال تبلیغ برای هیئت ها را رایگان اعلام کردیم که در این منطقه استقبال نشد. همچنین پیشنهاد ایجاد 

ایستگاه های روزنامه خوانی در بوستان ها را به مسئولان روزنامه منتقل می کنیم.

 نگاه مردم مترقی است
شــهردار منطقه نیز در پایان این نشست با اشاره به صحبت هایی که در حین آن مطرح شد، گفت: ما اگر ادعا کنیم که محلات 
منطقه مان هیچ مشــکلی ندارند، دروغ گفته ایم. در محله گردی ها هم گفتیم که حق با مردم است ولی اینکه توقع داشته باشند 
موضوعات چهل ساله را در این مدت کوتاه حل و فصل کنیم، اشتباه است و بر همین اساس قول می دهیم که بر اساس بودجه 
ابلاغی و برنامه مصوب عمل کنیم. ما اگر به بولوار جمهوری بیشتر از شهرک ابوذر رسیدگی می کنیم، به این دلیل است که تعداد 
کسانی که از بولوار فرودگاه استفاده می کنند، بیشتر است. پس برایمان در اولویت قرار می گیرد، اما در کل با توجه به اتفاقات و 

سرمایه گذاری منابع مالی و انسانی که در محلات ما رخ داده است، من به محلات خودمان افتخار می کنم.
کید به ورود جدی شهرداری در مناسبت های مذهبی، درباره ارتباط نداشتن بعضی درخواست ها با شهرداری افزود:  وی با تأ
مردم نشان دادند که از مسئولان یک گام جلوتر هستند. آن ها توقع دارند شهرداری به عنوان مدیریت شهری تمام مشکلات را 
حل کند، چون نگاهشان این است که باید یک مدیریت شهری واحد وجود داشته باشد. اینکه از ما می خواهند برای مدارس و 
مساجد و بیمارستان ها و مجموعه های ورزشی اقدام کنیم، به دلیل نگاه مترقی مردم است، اما شهرداری متولی واحد شهری 
و تصمیم گیرنده و اقدام کننده در تمام موارد نیست. امیدوارم این اتفاق خوب در آینده بیفتد که یک تصمیم گیری واحد شهری 

وجود داشته باشد که بخش های مختلف را با هم هماهنگ کند تا این مشکلات را نداشته باشیم.
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شـاید وقتـی بـا خـودش خلـوت می کنـد، از هیـچ کارش بـه 
اندازه دسـتاوردهایی که بـرای زائران پیاده امام رضا(ع) داشـته 
اسـت، گرد رضایت بر خاطرش ننشـیند. پیش از حضور دیگر 
گروه هـا در جاده نیشـابور و قبـل از اینکه ایسـتگاه اسـتقبال از 
زائـری بخواهد قدومِ راه یافتـگان به حریم کبریایی امام هشـتم 
را گرامـی بدارد، او در این مسـیر پرچم دار بوده اسـت. «مهدیه 
رحمـت» میـراث پـدرش اسـت تا بـرای خاطـرِ سـیدِ شـهیدان بر سـر و سـینه بکوبنـد. با 
بازسـازی سـاختمان قدیمی مهدیه، آنجا می شـود جای گرم و بالشِ نرم و سـفره  باز مشـهد 
بـرای زائران پیـاده. زمانی که مـردم هنوز خیلـی اربعینِ عراقی هـا را نمی شناسـند و فرهنگِ 
حضـور و اسـتقبال از زائران عاشـق و پاهـای تاول زده  از خشـونت جاده جای خـودش را در 

پیاده راه هـای آخـر صفر بازنکرده اسـت.
مـرد تـلاشِ طـرق همـت می کنـد و مهدیـه رحمـت می شـود محـلِ امـنِ میانـه  سـفر کـه 
عاشـقان در راه مانـده و برجـای مانده را پذیرایی می کند. ۲۵ سـال اسـت که این درِ گشـاده 
در تمـام ایام سـال به زائـران امامِ جـان ارائه خدمـت می کنـد و در میزبانی کـم نمی گذارد. 
او احیاگـرِ غریب نـوازی مشـهدی اسـت کـه پیـش از آن میزبـان امـام غریبان بوده اسـت. 

همـه هم محلی هـا هـم یـاری اش می کننـد.
فرقی نمی کند از کدام طیف باشند. 

همین کـه تپـش قلبشـان مِهر امـام حسـین(ع) را بـر سـینه می کوبد، کافی اسـت تـا جایی 
بـرای حضورشـان در میان خادمانِ حسـینیِ مهدیه خالی باشـد. سـفره ای مـدام و کریمانه 
تـا میهمانـانِ حضرت رضـا (ع) خسـتگی بگیرنـد و رضا باشـند و دعایش را به جان کسـی 
کنند که زائردوسـتی اش زبانزد اسـت. همـت این مرد وقتی مغتنم تر اسـت کـه جای خالی 
سـتاد اسـتقبال از زائر سـازمان های دیگـر را هم پـر می کند؛ زمانی کـه با همراهـی مردمانِ 

همـدلِ طرق بـه فریاد زائـران پیاده می رسـند. 
آن هنـگام کـه بـرف سـنگین مشـهد خـون را در رگ هر موجـود زنـده ای منجمـد می کند، 
آن هـا تمـام اماکن ممکـنِ اسـکان در طـرق را بـرای زائـران تجهیز می کننـد تا هیـچ زائری 

بی سـقف نمانـد.
 شـورای معتمدیـن طرق در سـال۹۲ از دیگـر ره آوردهای عمر هفتاد سـاله اش اسـت و چه 
خـوب اسـت آدم وجـودش خیر باشـد بـرای دیگـران. شـورایی که مرحـوم حسـن پور و او 
در معیـت هم بـه راه می اندازند تا به مسـائل و مشـکلات محله شـان رسـیدگی شـود و کار 

راه انـداز مـردم ایـن شـهرک باشـند. انجمن مردم نهـادی کـه او منتخـب دوم آن می شـود تا 
محبوبیـت مردمـی اش را هم به رخ بکشـد. 

حتـی زخـمِ نزاع هـای کهنـه  عفونـت زده محلـه  بـا وسـاطت او و شـورا مرهـم می یابـد تـا 
منتخـب مـردم بـرای مـردم کار کند.

پیشـه اش بـا چـوب اسـت. ۲۰ سـالی هسـت کـه چوب بـری را تبدیـل بـه صنایـع چـوب 
کرده انـد تـا حالا بیش از ۱۰۰ نفر گرمی نان سفره شـان بسـته بـه فعالیت های او و پسـرانش 
باشـد و جوانـان منطقه طرق هـم از این سـرمایه بی بهره نماننـد. عضو هیئت امنـای خیریه 
امـام رضا(ع) هم هسـت. هرجا عمـلِ خیری انتظـار صاحبش را می کشـد، او حضور دارد 
تـا مرد نیک نـام و نیک خو و نیک سـیرت منطقه باشـد. در همه کارهای خیـر می توانند روی 
او و مجموعـه اش حسـاب کنند.بـا جـا پای پدر نیک اندیشـش گـذارده و محبـوبِ مردمی 

اسـت کـه کار خوب و دلِ خـوب و نفسِ سـالم را خـوب می فهمند. مردی کـه روی حرفش 
ایسـتاده: «با هم دوسـت باشـیم و برای هم بمیریم». مقدرعلی خاکسـار، متولد۱۳۳۱.

همت این مرد 
وقتی مغتنم تر 
است که جای 
خالی ستاد 
استقبال از زائر 
سازمان های 
دیگر را هم پر 
می کند

پایان مسابقات 
گل کوچک جام رمضان

هم محلی
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سیده نعیمه زینبی 

تلاش مجدانه یک مرد برای میزبانی از زائران پیاده

احياگر غريب نوازىِ مشهد
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و مهاجرین  اتباع  امور  اداره کل  و مدیریت  با هماهنگی  پناهنده  روز جهانی  مراسم 
امور  در  متحد  ملل  سازمان  عالی  کمیساریای  همکاری  و  خراسان رضوی  خارجی 
پناهندگان و مشارکت جمعی از فعالان فرهنگی و اجتماعی افغانستانی  مقیم مشهد در 
۲ بخش همایشی و نمایشگاه دستاوردهای مهاجران با حضور مسئولان استان و شهر، 
سرکنسول های  کشورهای افغانستان، پاکستان، عراق، ترکیه و مهاجران کشور افغانستان 

در محل باغ گیاه شناسی مشهد برگزار شد.

مسابقات فوتبال گل کوچک جام رمضان که به همت شهرداری منطقه ۷ و مشارکت حوزه ۴ 
کمیل در ۲ رده سنی جوانان و امید برگزار می شد، پس از ۱۰ روز به پایان رسید.

به گزارش شهرآرامحله، در این دوره از مســابقات، ۳۰ تیم در رده جوانان و ۱۵ تیم در رده 
امید در سالن ورزشی شهید ناظمی با هم به رقابت پرداختند و پس از برگزاری ۹۶ مسابقه 

نفس گیر، در دیدار نهایی این مسابقات  از تیم های برتر هر ۲ رده سنی با اهدای جوایزی تقدیر 
شد.کریمی، کارشناس تربیت بدنی شهرداری منطقه در خصوص این رقابت بیان داشت: 
سطح مسابقات نسبت به سال های گذشته پیشرفت چشمگیری داشته است و حتی تعداد 

تیم های شرکت کننده در این دوره نسبت به سال گذشته افزایش خوبی داشته است. 

 به یاد کشورش...
موسیقی موجب می شود توجه بازدیدکنندگان به درون غرفه ها 
جلب شود و به یاد روزهایی بیفتند که در موطن خود در میان 
خانواده زندگی می کردند. البته این موسیقی و سبک لباس بیشتر 
غرفه داران باعث شــده تا نوجوانان و جوانانی که هرگز زادگاه 
پدران خود را ندیده اند، با اشــتیاق به تک تک غرفه ها بروند و 
از آن ها بازدید کنند تا شــاید با کشوری که هرگز جز یک نام و 
تصویر از آن چیزی ندیده اند، اندکی آشنا شوند.تمامی غرفه ها 
با محوریت نمایش توانمندی و دستاوردهای اتباع افغانستان 
در مشهد دایر شده اســت و با ویژگی هایی که هریک از آن ها 
دارند، تماشاگران بسیاری را (حتی مقاماتی که برای سخنرانی 

به همایش آمده اند) به درون خود فرا می خوانند.

 حضور کم رنگ مهاجران منطقه در نمایشگاه 
 در لابه لای غرفه های متعددی که برپاست، در این نمایشگاه 
حضور کم رنگ مهاجران ساکن در منطقه۷ در بین غرفه داران 
به چشم می آید. ما تنها شاهد فعالیت غرفه  خیریه سیدالشهدا 
از منطقه ۷ در این نمایشگاه بودیم که این غرفه نیز با استقبال 
مقامات حاضر در این همایش، مسئولان شهرداری منطقه 

و شرکت کنندگان در این نمایشگاه همراه می شود.
احمد امیرزاده، یکی از مســئولان این غرفه به شــهرآرامحله 
می گوید: هر سال در بیشتر کشــورهای جهان در روز پناهنده 
برنامه هایی اجرا می شــود. در مشهد هم با توجه به گستردگی 
پناهندگان، سال هاست این مراسم در مکان های مختلف مانند 
میهمان شــهر در تربت جام و بوستان وحدت برگزار می شود و 
امســال نیز این مکان برای برگزاری انتخاب شد که با استقبال 
خوبی همراه شد. در روز اول بیش از ۱۰۰۰ نفر از غرفه  ما بازدید 

کردند و در روزهای بعد صدها بازدیدکننده داشتیم.

 نتایج مثبت دورهمی مهاجران
امیرزاده به بیان دستاوردها و نتایج مثبت این مراسم می پردازد 
و ادامه می دهد: این نمایشگاه تأثیرات خوبی برای پناهندگان 
دارد و موجب شناخت نوجوانان و جوانانی که هرگز کشور خود 
را ندیده اند، می شود. شناختی هرچند اندک از آداب و رسوم، 
موســیقی، فرهنگ و پیشــرفت های هم وطنان خود به دست 
می آورند. تأثیرگذار دیگر، همین دورهمی مهاجران افغانستانی 
است. این گردهمایی باعث می شود خاطرات افغانستان برای 

همه  ما زنده شود و به علاوه همدلی و اتحاد بین پناهندگانی که در 
این مراسم شرکت کرده اند، شکل بگیرد.مهاجر افغانستانی در 
ادامه با اشاره به ضعف های برگزاری این نمایشگاه بیان داشت: 
متأسفانه شاهد ضعف هایی در طول برگزاری این مراسم بودیم. 
برای مثال گفته شــده بود که بازدید برای مهاجران در این ۲روز 
رایگان است اما از بعدازظهر همان روز اول از شرکت کنندگان 

هزینه ورودی  دریافت می شد.

 اقدام عجیب مسئولان باغ گیاه شناسی
نبود هماهنگی در پایان این مراسم موجب به زحمت افتادن و 
ناراحتی برخی از غرفه داران در این نمایشگاه شد. امیرزاده با 
انتقاد از برخورد عجیب مسئولان باغ گیاه شناسی می افزاید: 
روز قبل از مراســم تمامی غرفه داران برای آوردن تجهیزات 
غرفه ها با اتومبیل به داخل باغ گیاه شناسی می آمدند اما پس 
از پایان نمایشگاه به هیچ  خودروی اجازه ورود برای تخلیه 
وســایل و تجهیزات درون غرفه ها داده نشــد.  رایزنی های 
بسیاری انجام گرفت و حتی وساطت یکی از مسئولان هم 
بی فایده بود و از این رو تمامی غرفه داران از پیر و جوان مجبور 
شدند وسایل و تجهیزات غرفه ها را به دست بگیرند و مسافت 

طولانی محل غرفه ها تا درب خروجی را طی کنند.

 پراکندگی مهاجران و دور افتادن آن ها از هم 
صالح، یکی از مهاجران مقیم منطقه ۷ دلیل حضور کم رنگ 
مهاجران منطقه ما در این نمایشگاه را پراکندگی آنان دانست 
و بیان داشــت: مهاجران در منطقه ۷ بیشــتر در محله طرق 
ساکن هستند و بیشتر آن ها جزو اقشار آسیب پذیر محسوب 
می شــوند. متأســفانه تا جایی که من می دانم، افغان ها در 
شــهرک طرق برخلاف محله گلشهر هیچ سازمان دهی در 

بین خودشان ندارند و از حال یکدیگر بی اطلاع هستند.
این پناهنده افغانستانی به محلات دیگر منطقه اشاره می کند و 
ادامه می دهد: در سایر محلات مانند فدائیان اسلام، سیدی، 
عنصری و پروین اعتصامی نیز پناهندگان زیادی ساکن هستند 
اما به علت فاصله زیاد و پراکنده بودنشان، آن ها نیز هیچ ارتباط 
خاصی با یکدیگر ندارند. همین موضوع باعث شده با وجود  
اینکه پناهندگان بســیاری در این منطقه زندگی می کنند، تنها 
یک تشکل فعالیت داشته باشد.وی استقبال مهاجران از این 

نمایشگاه را خوب توصیف کرد.

زنده گيرى يك حلقه مار افعى
 در يك منزل مسكونى در مشهد

رئیس ایستگاه ۱۳ و ۴۸ آتش نشانی مشهد از آتش سوزی در ساختمان پنج طبقه مسکونی در منطقه 
سیدی خبر داد و گفت: با تلاش آتش نشانان ۴ نفر از ساکنان این ساختمان که در این آتش سوزی 

گرفتار شده بودند، نجات یافتند. 
روز  کرد:  بیان  معلم  علیرضا  دوم  آتشپاد  مشهد،  آتش نشانی  بین الملل  و  روابط عمومی  گزارش  به   
دوشنبه هفته گذشته یک مورد آتش سوزی در منطقه سیدی اعلام شد و در مدت کوتاهی مأموران ۲ 
ایستگاه آتش نشانی به همراه تجهیزات اطفایی و امدادی شامل خودرو حامل تجهیزات تنفسی به محل 
دوم  در طبقه  واقع  واحد ۸۰متری  اتاق خواب یک  از  آتش سوزی  افزود:  اعزام شدند.وی  آتش سوزی 

ساختمان پنج طبقه ۱۴واحدی روی داده بود و در حال پیشروی به کل فضای منزل بود .
آتشپاد دوم معلم با بیان اینکه بر اثر این آتش سوزی دود بسیار غلیظی از پنجره های این ساختمان به بیرون 
می زد، گفت: اطلاعات اولیه حکایت از این داشت که تعدادی از ساکنان در میان دود بسیارغلیظ گرفتار 
هستند که گروهی از آتش نشانان وارد عملیات مهار آتش شدند و گروهی نیز با تجهیزات تنفسی اقدام به 
نجات افراد گرفتار در داخل ساختمان کردند.وی ادامه داد: داخل واحد مسکونی که دچار آتش سوزی 

شده بود، یک بانوی سال خورده و پسر جوان وی حضور داشتند که مصدوم شده بودند.
رئیس ایستگاه ۱۳ و ۴۸ آتش نشانی مشهد ضمن اشاره به انتقال حادثه دیدگان به محل امن، اظهار کرد: 
تیم امداد و نجات آتش نشانی، ۴ نفر از ساکنان ساختمان را که در راهروها و سایر طبقات گرفتار بودند، 

از میان دود غلیظی که ساختمان را فراگرفته بود، نجات دادند .
آتشپاد دوم معلم خاطرنشان کرد: ۲ فرد حادثه دیده که دچار دودگرفتگی و سوختگی سطحی شده بودند، 

توسط عوامل اورژانس در محل مداوا شدند . 

ساکنان یک منزل مسکونی در منطقه سیدی در تماس با سامانه ۱۲۵، از حضور یک حلقه مار در 
منزل خبر دادند .

به گزارش روابط عمومی و بین الملل آتش نشانی مشهد، معاون عملیات آتش نشانی مشهد گفت: 
تیم مستقر در ایستگاه ۹ شهدا بلافاصله در محل یادشده حضور یافت و با استفاده از تجهیزات موجود 
اقدام به زنده گیری این مار سمی کرد. آتشپاد دوم مهدی رضایی افزود: پس از زنده گیری، این مار سمی 
در محیط طبیعی و به دور از جوامع انسانی رهاسازی شد تا به شهروندان آسیبی وارد نکند.وی ادامه 
داد: با نزدیک شدن به فصل تابستان و افزایش دمای هوا، احتمال حضور مار در محیط های انسانی 
غیراهلی  با حیوان  مواجهه  توصیه کرد: درصورت  به شهروندان  دوم رضایی  آتشپاد  افزایش می یابد. 

به ویژه مار، هیچ گونه واکنش و اقدامی که به تحریک و آزار و اذیت حیوان منجر شود، انجام ندهند.
به گفته وی شهروندان در چنین مواقعی باید محل ورود و اختفای حیوان غیراهلی را زیر نظر داشته 

باشند و بلافاصله موضوع را به عوامل آتش نشانی اطلاع دهند.

در محـــله

آی خبــــر

آتش سوزى 
در يك ساختمان مسكونى پنج طبقه در يك ساختمان مسكونى پنج طبقه در يك ساختمان مسكونى پنج طبقه 

گزارشی از مراسم روز جهانی پناهنده و نمایشگاه دستاوردهای  مهاجران

دورهمى، دور از وطن

سعید جلائیان
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

مردمک

از مورچه ها 
یاد گرفتم که کار کنم 
و حرف نزنم

مهدی طیبی گفت: ریشه کنی و خارج نمودن کنوج  
درختان به لحاظ زیباسازی و امکان کاشت درخت 
حدود  تعداد  با  منطقه  اصلی  و  فرعی  معابر  در  جدید 
ماه  یک  تا  و  شروع  خرداد   ۲۸ تاریخ  از  مورد   ۴۷۰۰

آینده به پایان می رسد.
وی افزود: با توجه به اینکه هر ســال تعدادی از درختان در 
فضای سبز دچار خشکیدگی می شوند، لذا اداره فضای سبز 
با برنامه ریزی دقیق اقدام به شناسایی و قطع درختان خشک 
می نماید و بعد از آن باید درخصوص درآوردن ریشه درختان 
از داخل خاک اقدام نمود تا بتوان در آن محل به کاشت مجدد 

نهال اقدام نمود که به آن ریشه کنی می گویند.
طیبی در پایان افزود: مرحله اول که شامل شناسایی درختان 
خشک بولوارها، خیابان ها و بوستان های منطقه و ریشه کنی 
آن اســت، به پایان رسید و مرحله دوم آن آغاز شده است که 
به شناســایی درختان خشــک در خیابان های فرعی اقدام 

می کند.

هر سال با فرارسیدن تعطیلات تابستانی که با ورود 
زائران و مسافران همراه می شود، ایستگاه استقبال از 

زائر دایر می شود. 

رئیس اداره فضای سبز منطقه ۷ از اجرای مرحله 
دوم طرح کنوج در خیابان های فرعی منطقه ۷ 

خبر داد.

افزایش حضور سگ های ولگرد باعث اعتراض 
اهالی منطقه و درخواست اهالی برای جمع آوری 

آن ها شد.

افزايش تيم هاى جمع آورى سگ هاريشه كنى درختان خشكپذيراى مسافران تابستانيم 

شهرداری منطقه ۷ هرسال با شروع تابستان اقدامات  
مهربانی ها  امام  زائران  از  پذیرایی  برای  گسترده ای 
ورود  از  پیش  غدیر  زائرپذیر  بوستان  می دهد.  انجام 
ایستگاه  طرفی  از  می شود.  مهیا  مشهد  شهر  میهمانان 
استقبال از زائر که در ورودی شهر مشهد مستقر است، 

در این ایام شروع به کار می کند. 
یکی از ورودی های پرتردد مشــهد که مســافران در آن توقف
 می کنند، ایستگاه استقبال از زائر غدیر است. با شروع تابستان این 
ایستگاه با در اختیار گذاشتن آب جوش صلواتی، برپایی ایستگاه 
راهنمای زائر، توزیع نقشه، راهنمای اسکان فرهنگیان و برگزاری 
نماز جماعت سعی می کند که ورودی مشهد را برای مسافران 

خاطره انگیز کند.
 همچنین  معاونت فرهنگی منطقه ۷ بــا تدارک برنامه های 
فرهنگی متنوع برای زائران سعی می کند که خستگی را از تن 
مسافران بیرون ببرد. این ایستگاه تا پایان تابستان به مسافران 

خدمت رسانی می کند.

 احداث سرويس بهداشتى
بولوار  در  واقع  بوستان  در  لطفا  حسينى: 
گردد.  احداث  بهداشتی  سرویس  جمهوری 
حیف است که بوستان به این زیبایی سرویس 

بهداشتی نداشته باشد!

نمازخانه جديد
هدايتى: ما در ایام مختلف سال به کمپ غدیر 
می رویم ولی در تابستان یا ایام تعطیل که زائران هم 
می آیند، دسترسی به امکانات از جمله نمازخانه 
نمازخانه  که  داریم  درخواست  نیست.  مقدور 

جدیدی در بوستان یادشده احداث شود.

به همین دلیل تیم های جمع آوری سگ های ولگرد در  
منطقه افزایش یافت.

مرتضی طهماسبی، رئیس اداره خدمات شهری منطقه ۷ 
با اعلام افزایش تیم های جمع آوری سگ های ولگرد در 
منطقه ۷ بیان داشت: با توجه به درخواست های مردمی 
مبنی بر جمع آوری ســگ های ولگرد از محلات حاشیه  
منطقه، شهرداری درخواستی را مبنی بر افزایش تیم های 
جمع آوری ســگ های ولگرد از اداره خدمات شــهری 
شهرداری مشهد داشت که با اعلام موافقت این سازمان، 
از این پــس ۲ تیم بــه جمع آوری ســگ های ولگرد در 
محــلات پیرامونــی به خصوص در محلات ســیدی، 
بهارســتان، شــهرک ابوذر، طرق و رباط طرق به منظور 
پیشگیری از شــیوع بیماری  ها ازجمله ســالک و تأمین 

امنیت شهروندان خواهند پرداخت.
این سگ ها پس از عقیم سازی به مراکز مخصوص نگهداری 

حیوانات تحویل داده می شوند.

آخرین خبر

صاحب امتیاز: شهرداری مشهد  
مدیر عامل موسسه شهرآرا: مجیدخرمی

سردبیر شهرآرا محله: رضا سلیمان نوری  
مدیر منطقه۷شهرآرا: مژگان حسینی      

دبیر شهرآرا محله منطقه۷: سیده نعیمه زینبی
تلفن شهرآرامحله منطقه۷:  ۳۳۴۴۱۱۷۴                                                                                                                            

تلفن دفتر مركزی: ۳۷۲۸۸۸۸۱-۵ 
تلفن روابط عمومی: ۳۷۲۴۳۱۱۰ 

نمابر:  ۳۷۲۳۸۳۱۰ 
شماره پیامک:۳۰۰۰۷۲۸۹ 

دفتر مرکزی روزنامه شهرآرا:  میدان شهدا
 نبش دانشگاه یک 

دفتر منطقه۷: خیابان پروین اعتصامی۱۸
پشت ساختمان شهرداری منطقه۷
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این ســتون به حرف مردم و پیام های ســاکنان 
منطقه اختصاص دارد. شــهروندان می توانند 
مشــکلات محلــه خــود را با شــماره تماس 
۳۷۲۸۸۸۸۱ با ما در میــان بگذارند تا آن را به 

گوش مسئولان برسانیم.

مشكلات هفت حوض
زیاد  هفت حوض  بوستان  به  ما  شريفى: 
بر  علاوه  که  است  این  مسئله  ولی  می رویم 
استفاده  ازای  به  باید  ورودی،  مبلغ  پرداخت 
روشنایی  که  بوستان  آلاچیق های  از  دوساعته 
کافی هم ندارد، ۵ هزارتومان و به ازای ۲ ساعت 
استفاده از فنس ورزشی، ۱۵ هزارتومان پرداخت 
استفاده کنندگان  بیشتر  اینکه  به  توجه  با  شود. 
این مبالغ  این بوستان قشر متوسط هستند،  از 

سنگین می باشد. لطفا تجدیدنظر کنید.

دوربرگردان غيراستاندارد
غربی،  صبای  در  دوربرگردان  مرتضوى: 
حدفاصل صبای ۲۰ و ۲۲ به طور غیراستاندارد 
وارد  دورزدن  هنگام  خودروها  و  شده  احداث 
به حال  تا  این موضوع  آیلند میانی می شوند و 
درخواست  بنابراین  است.  افتاده  اتفاق  بارها 

اصلاح دوربرگردان را داریم.

داود بهگام
شهرآرا


